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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

A TOLNA MEGYEI CIGÁNY NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT 
KÖZGYŰLÉSÉNEK SORON KÍVÜLI ÜLÉSÉRŐL 

 
Készült:  2021. szeptember 10-én (pénteken) 10:00 órai kezdettel megtartott 

soron kívüli ülésről 
 
Az ülés helye:  a Tolna Megyei Önkormányzati Hivatal 101. számú tárgyalóterme 
  
Jelen vannak:  A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat részéről: 

Orsós István, a közgyűlés elnöke 
Baranyai Istvánné, elnökhelyettes, a közgyűlés tagja 
Balogh László, a közgyűlés tagja  
Kalányos János, a közgyűlés tagja (a 2. napirendi pont tárgyalása 
közben érkezett) 
Karaszi Károly, a közgyűlés tagja 
Pongó Ignác, a közgyűlés tagja  
Sárközi János József, a közgyűlés tagja 
 
A Tolna Megyei Önkormányzati Hivatal részéről: 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző 
Dr. Ritter Beáta, megyei aljegyző 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető 
Dr. Csuprik Zita, jegyzőkönyv-vezető 

  
Távolmaradását előre jelezte:---  

       
Távolmaradását előre nem jelezte:--- 
     
Orsós István, elnök:  
Köszönti a Közgyűlés tagjait és a Hivatal képviselőit. Megállapítja, hogy a Közgyűlés 
tagjai közül jelen van 6 fő, így a Közgyűlés határozatképes. 
 
Orsós István, elnök:  
Elmondja, hogy ez egy rendkívüli ülés, melyet 3 képviselő kezdeményezett. Elmondja 
továbbá, hogy a meghívó mindenkinek kiküldésre került. Megkérdezi, hogy van-e 
valakinek kérdése, javaslata a meghívóban szereplő napirendi pontok tárgyalásával 
kapcsolatban.  
 
Orsós István, elnök:  
Kéri, hogy szavazzanak a meghívóban szereplő napirend elfogadásáról. 
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A szavazásban részt vett 6 képviselő. A Közgyűlés 4 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett az alábbi napirendet fogadta el: 
 
Napirend: 
 
1. Megyei Roma Nap megrendezésével kapcsolatos döntések 

Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 
 

2. A képviselők részére útiköltség-térítés és munkaebéd biztosítása 
Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 

 
3. Közgyűlés elnökének visszahívása 
 Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 
 
A napirendi pontok tárgyalása következik: 
 
1. napirendi pont: 
Megyei Roma Nap megrendezésével kapcsolatos döntések  
 
Orsós István, elnök:  
Átadja a szót a napirendi pont előterjesztőjének. 
 
Balogh László, képviselő: 
A roma nap megrendezését én kezdeményeztem, mivel van benn pénzünk és mivel az 
elmúlt időszakban nem sikerült megrendezni a Megyei Roma Napot a vírushelyzetre 
tekintettel. Idén viszont mindenképpen meg szeretnénk tartani. 
 
Orsós István, elnök: 
Mik az elképzelések, mi lenne az időpont és a helyszín? 
 
Balogh László, képviselő: 
A Megyei Roma Nap a korábbi elképzelések szerint 2021. szeptember 11. napján, 
Bogyiszlón került volna megrendezésre, erre azonban már nem kerülhet sor, így 
módosítani kell az időpontot és a helyszínt is. A rendezvényt a költségvetésnek 
megfelelően tudjuk finanszírozni. A helyszín Szekszárdon lenne, meghívott 
vendégekkel, már elő van készítve a program. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Bővebb tájékoztatást kér. Elmondja, hogy a PÜB ezt nem tárgyalta és úgy gondolja, 
hogy bármiféle költségvetés-módosítást, vagy ha bármi történik a költségvetéssel 
kapcsolatban, azt a PÜB-nak tárgyalni kellene.  
 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Rendkívüli ülés előtt nem szükséges a PÜB-nak összeülnie, a Közgyűlés dönthet úgy, 
hogy a Bizottság által nem tárgyalt napirendi pontban is döntést hoz, nyilván ahhoz a 
Közgyűlés tagjainak többségi szavazata kell. A legutóbbi rendkívüli ülés előtt sem volt 
bizottsági ülés. 
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Akkor az indítvány arról szól, hogy az Elnök által a COVID időszak alatt benyújtott 
pályázatra született egy döntés, hogy olyan napon, olyan helyszínen rendeznek egy 
roma napot és most ehhez képest terjesztettek elő a képviselők egy indítványt, hogy 
más helyszínen, más időpontban szeretnék megtartani. 
 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Mennyi pénzünk van rá összesen? 
 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
500.000,-Ft pályázati pénz, 13.510,-Ft az előző évi feladatalapú támogatásból 
megmaradt, 391.300,-Ft az idei működési támogatás, azaz összesen: 904.810,-Ft. 
A pályázaton át kell vezetni a helyszínre és időpontra vonatkozó módosítást. 
 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A módosítási kérelmet először be kell nyújtani és el kell fogadtatni. A rendezvény 
dátumát tehát úgy kell meghatározni, hogy át tudjon menni a módosítás. 
 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Ha most meghozzuk a határozatot, az megfelel a módosításhoz? 
 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A pályázat nem módosítható másként, csak ha van róla közgyűlési határozat – tehát a 
közgyűlés döntsön és az időpontot úgy jelölje meg, hogy át tudjon menni a rendszeren. 
Első a közgyűlési döntés. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Szeptember 25. legyen az új időpont, ha nem sikerül átvezetni, akkor módosítunk rajta 
később újra. 
 
Balogh László, képviselő: 
Elkészítettem egy költségvetést, 1.460.500,-Ft a tervezett bekerülési költség. 400 
embert várunk.  
 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A határozathoz helyszín kell, időpont és ráfordítandó költség.  
 
Balogh László, képviselő: 
Akkor 1.460.500,-Ft lenne a költségvetés, de ebbe nincsenek benne az asztalok és 
székek. 
 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Javasolja, hogy járják körbe az intézményeket, hogy hol van pár asztal, amit el lehet 
hozni, hogy ne kelljen fizetni. 
 
Balogh László, képviselő: 
A költségtervvel kapcsolatban elmondja, hogy vendégeket akarnak meghívni és egy 
nívós rendezvényt tartani, ami sokba kerül. 
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Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
Ebben az esetben fel kell vállalni, hogy az idei működési támogatás felét erre az egy 
rendezvényre használják fel. 
 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Mivel megyei rendezvényről van szó, azt javasolja, hogy legyen nívós és legyen 
sztárvendég.  
 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
A költségek vonatkozásában kéri, hogy amit lehet, azt átutalásos fizetéssel rendezzék. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Összefoglalja az indítványt: az idei Megyei Roma Nap helyszíne Szekszárd, Csatári 
torok, Titanic disco. A költségvetés 1.500.000,-Ft. Egy felelőst meg kell bízni a 
rendezvény lebonyolításával. Kéri a Hivatalt, hogy készítse el a támogatási szerződés 
módosítást a helyszínre, időpontra és költségre vonatkozóan és amennyiben a 
minisztérium hozzájárul, akkor 2021. szeptember 25-én megrendezésre kerül a Megyei 
Roma Nap. Személy szerint vállalná a felelősséget a rendezvény lebonyolításáért, 
amennyiben megszavazzák. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Kéri a határozatba mindenképpen belefoglalni, hogy hány főt várnak a rendezvényre, 
mert ha korlátok közé szorítják a rendezvényeket, akkor fontos a létszám, hogy 
véletlenül se legyen az, hogy törvényt sértünk. 
 
Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A határozatban úgy fog szerepelni, hogy a mindenkori COVID jogszabályoknak 
megfelelően kerüljön megtartásra a rendezvény. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Balogh László és ő vállalják a szervezést. 
 
Orsós István, elnök: 
Kérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, hozzászólása? 
 
Orsós István, elnök: 
Kérdés, hozzászólás hiányában felkéri a képviselőket, hogy döntsenek a Megyei Roma 
Nap megrendezésével kapcsolatos elképzelések elfogadása tárgyában. 
 
Szavazás 
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A szavazásban részt vett 6 képviselő. A Közgyűlés 4 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 
 

A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlésének 
12/2021. (IX. 10.) határozata a Megyei Roma Nap megrendezésével 
kapcsolatos teendők tárgyában: 
 

1.) A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése a 
Megyei Roma Nap helyszínét és időpontját az alábbiak szerint 
módosítja: 

- a rendezvény időpontja: 2021. szeptember 25. 
- a rendezvény helyszíne: 7100 Szekszárd, Csatári torok 1.  

2.) A rendezvény kiadásaihoz a Közgyűlés maximum 1.500.000,-Ft 
összeget biztosít az alábbiak szerint:  

- 500.000,-Ft pályázati támogatás (ROMA-NEMZ-KUL-21-0571) 
terhére,  

- 13.510,-Ft a 2020. évi feladatalapú támogatásból megmaradt 
összeg terhére, 

- 986.490,-Ft a 2021. évi működési támogatás terhére. 
3.) A rendezvény megszervezésével megbízza Sárközi János József és 

Balogh László közgyűlési tagokat. 
4.) A Közgyűlés a rendezvényt a mindenkor hatályos járványügyi 

intézkedéseknek és jogszabályoknak megfelelően kívánja 
megtartani.  

5.) A Közgyűlés felkéri a Tolna Megyei Önkormányzati Hivatalt a 
pályázatban a módosítások átvezetésére. 

 
Felelős: Sárközi János József és Balogh László közgyűlési tagok a 
rendezvény megvalósításáért 
Határidő: értelemszerűen 

 
2. napirendi pont: 
A képviselők részére útiköltség-térítés és munkaebéd biztosítása 
 
Orsós István, elnök: 
Felkéri az előterjesztőt, hogy adja elő a napirendi pont kapcsán a javaslatait. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Javasolja, hogy ezt a napirendi pontot vegyék le, mivel kevés pénz maradt. 
 
Kalányos János képviselő megérkezik. A közgyűlés 7 fővel folytatja munkáját. 
 
Orsós István, elnök: 
Útiköltség-térítést nem lehet kérni a jogszabály szerint, ha bejövünk a közgyűlésre. 
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Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Ismerteti a 21/2020.(X.2.) közgyűlési határozatot, amely értelmében a közgyűlés után 
50.000,-Ft erejéig munkaebéd tartható. Ez 2020. évre vonatkozott, mivel ennek 
fedezetéül a 2020. évi működési támogatást jelölték meg. Amennyiben szeretnének 
munkaebédeket tartani, úgy a 2021. évre vonatkozóan is szükséges egy ilyen 
határozatot hozni. 
Kérdezi, hogy akkor az előterjesztő visszavonja az előterjesztést?  
 
Előterjesztők a napirendi pontot egyhangúlag visszavonják a költségvetési helyzetre 
tekintettel. 
 
3. napirendi pont: 
Közgyűlés elnökének visszahívása 
 
Orsós István, elnök: 
Átadja a szót az előterjesztőknek. 
 
Sárközi János József, képviselő:  
Az elnök visszahívását 3 képviselő kezdeményezte, mivel az elnök nem tudja ellátni 
megfelelően a feladatait. Ahhoz, hogy a TMCNÖ hatékonyan tudjon működni, azt 
javasolja, hogy az elnök mondjon le. Javasolja, hogy válasszák meg elnöknek Kalányos 
Jánost, mivel ő el tudná látni a feladatokat. Indokként felhozta, hogy nem működik a 
TMCNÖ irodája, valamint az elnök saját vállalkozására tekintettel nem tudja ellátni a 
feladatait. Kéri, hogy az elnök mondjon le és válasszanak új elnököt. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Felolvassa szó szerint a napirendi pontot. A napirendi pontban az elnök visszahívásáról 
van szó, nem a lemondatásáról. Előadja, hogy arról kell a képviselőknek tárgyalni, hogy 
milyen indokokat tudnak felsorakoztatni annak érdekében, hogy az elnök mandátumát 
el tudják venni. Ha a képviselők azt akarják, hogy szűnjön meg az elnök mandátuma, 
akkor sorolják fel azokat az indokokat, amiért őt le kellene váltani. 
 
Sárközi János József, képviselő:  
Elmondja, hogy ők nem elvenni akarják a mandátumát, hanem azt akarják, hogy az 
elnöki tisztségről mondjon le. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
A napirendi pontban nem ez van. 
 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Úgy tudja, hogy visszahívás nincs, ezért javasolja, hogy változtassák meg a napirendi 
pontot. 
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Losoncziné Dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A napirendi pontot nem lehet megváltoztatni. A napirendi pontban az elnök 
visszahívása szerepel – ilyen jogintézmény nincsen. A közgyűlés elnökének 
megbízatása – ettől függetlenül, ha a visszahívást félretesszük – megszűnik a 
választójog elvesztésével, képviselői megbízatás megszűnésével, a közgyűlés 
feloszlásával, vagy feloszlatásával, a tisztségről történő lemondással, 
összeférhetetlenség kimondásával, méltatlanság megállapításával, az elnöki tisztség 
bíróság általi megszűnésével, illetve az elnök halálával. 
A képviselők előterjesztését úgy tudjuk értelmezni, hogy a visszahívás alatt az elnök 
tisztségre való méltatlanságára gondoltak. Felszólították az Elnök urat, hogy mondjon 
le, amire Elnök úr megadta a választ, hogy nem mond le. 
Visszahívásra csak akkor van lehetőség (bár nem így hívják a jogintézményt), hogyha 
az elnök méltatlansága vagy összeférhetetlensége megállapításra kerül. Ha 
méltatlanságot szeretnének kezdeményezni, megállapíttatni, az köztartozás esetén, 
egyéb tartozások esetén, szándékos bűncselekmény elkövetése miatt 
szabadságvesztésre ítélés esetén, illetve a valóságnak nem megfelelő 
vagyonnyilatkozat tétele esetén lehet. A testület közigazgatási pert indíthat az elnök 
ellen sorozatos törvénysértő tevékenysége, illetve mulasztása miatti jogi felelősségének 
megállapítása iránt. Ekkor a bíróság közigazgatási per keretében állapítja meg a 
törvénysértést, illetve mulasztást. 
 
Kalányos János, képviselő: 
Elmondja, hogy az elnök nem úgy vezeti a közgyűlést, ahogy kellene. Nem tudja, 
milyen módon lehetne lemondatni, de ő méltatlannak tartja, hogy ő vezeti a 
közgyűléseket. Az lenne a célszerű, ha lemondana, véleménye szerint ilyen vezetés 
még nem volt a megyében. 
 
Orsós István, elnök: 
Ha mindenki jól állna a dolgokhoz, akkor működne az önkormányzat. Véleménye szerint 
a képviselők nem segítik a munkájában. A tény, hogy vállalkozása van, az nem indok 
arra, hogy le kelljen mondania. 
Baranyai Istvánné, képviselő: 
Ahelyett, hogy vitatkozunk, többet kellene tenni a megyénkért, jobban össze kellene 
fogni. Próbáljunk meg tökéletesen együttműködni. 
 
Sárközi János József, képviselő:  
Annyit szeretne hozzátenni, hogy ő nem méltatlannak találja az elnököt, hanem 
alkalmatlannak, aki még nem nőtt fel a feladathoz, hogy egy megyei önkormányzatot 
vezessen. Ő nem vállalná ilyen esetben a tisztséget, hogy nincs mögötte támogatás. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Korábban sem volt jobb helyzetben az elnök, azért volt elnök, mert mi akartuk, hogy 
elnök legyen. Nem személyi oka volt. Ez az önkormányzat még nem hozott létre olyan 
dolgot, hogy pénzt ajánlott volna fel, csak a bulira. Most is a költségvetés ¾ része 
elmegy arra, hogy tartunk egy roma napot. Ha arról lett volna szó, hogy hozzuk vissza a 
régi dolgokat – legyen ösztöndíj, adjunk másfél millió Ft-ot a cigánygyerekeknek, 
szívesen odaadtam volna mind a 2 milliót. 
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Orsós István, elnök: 
Megkérdezi, van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a napirendi pont 
keretében. További kérdés, hozzászólás hiányában megköszöni a képviselőknek a 
részvételt, majd az ülést bezárja.  
 
 

k.m.f. 
 
 
 
  
 

 Orsós István                                                Sárközi János József 
 Közgyűlés elnöke                                          jegyzőkönyv hitelesítő 
 


